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 Akademický senát Masarykovy univerzity  

 Zápis z řádného zasedání ze dne 7. 12. 2009 

 

 

 

 

Přítomni: senátoři uvedení v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 tohoto zápisu – celkem 34 
 

Hosté:  prof. PhDr. Petr Fiala, Ph.D., LL.M., rektor 

  doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, kvestor 

  doc. JUDr. Jan Svatoň, CSc., prorektor pro sociální záleţitosti a další vzdělávání 

               

Program: 

 
 

1. Informace pana rektora a pana kvestora o přípravě rozpočtu Masarykovy 

univerzity   

 

2. Změna Statutu Masarykovy univerzity 

 

3. Disciplinární řád pro studenty Fakulty sportovních studií  

 

4. Disciplinární řád pro studenty Fakulty informatiky 

 

5. Novela Statutu Právnické fakulty 

 

6. Různé 

 

 

 

Jednání zahájil pan předseda AS MU, konstatoval usnášení schopnost AS MU. 

 

 

Ad 1) Informace pana rektora a pana kvestora o přípravě rozpočtu Masarykovy univerzity  

 

Pan rektor uvedl, ţe rozpočet Masarykovy univerzity nebude letos předloţen uţ v prosinci, ale aţ 

začátkem příštího roku. Pan rektor sdělil, ţe se přemýšlelo nad změnou, tvořily se různé modely 

rozpočtu, ale bylo zjištěno, ţe tyto modely mají důsledky, které by mít neměly. Pan rektor uvedl, ţe na 

základě diskuse modelů s tajemníky fakult dospěl k závěru, ţe je třeba vypracovat ještě jinou verzi 

rozpočtu, kterou pan rektor předloţí Kolegiu rektora dne 15.12.2009, a poté by ji chtěl předloţit 

Akademickému senátu Masarykovy univerzity. 

 

Pan rektor konstatoval, ţe existují tři hlavní důvody, proč je nutné se na rozpočet dívat jinak neţ dříve: 

 

1) Na řadě fakult se změnilo sloţení prostředků, se kterými se hospodaří; 

 

2) Mění se celkový způsob toho, jak jsou finanční prostředky v České republice přerozdělovány 

– je jiný způsob financování výzkumu; a 

 

3) Masarykova univerzita stojí před několikaletým obdobím, kdy bude mít zvýšené centrální 

mandatorní výdaje (2010 – vlastní investice do Kampusu, od 2011 budou představovat splátku 
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dluhu na Kampus + koncepce investičních programů v České republice – je předpoklad 15% 

spoluúčasti). 

 

Pan rektor uvedl, ţe zvaţovali variantu „rovné daně“ (standardizovaného odvodu), ale tuto variantu 

nepředloţí, protoţe pokud by to bylo rozpočítáno na univerzitu, odvod by byl cca 15% ze všech 

součástí univerzity, ale prakticky těch 15% nelze tvořit z výzkumné činnosti. Pan rektor sdělil, ţe se 

pracuje s parametrizovaným modelem rozpočtu, který ale bude modifikován.  

 

Pan rektor rozpočet předloţí Akademickému senátu Masarykovy univerzity na jeho dalším zasedání. 

 

Pan předseda AS MU sdělil, ţe se Akademický senát Masarykovy univerzity sejde mimořádně 

v lednu. 

 

Pan rektor dále k problematice rozpočtu uvedl následující: 

 

1) Klesá nám příspěvek a prostředky na studenta. ČR řekla, ţe si prostředky máme doplnit 

z OPVK. Pan rektor konstatoval, ţe to Masarykova univerzita dělá, a dělá to dobře. 

 

2) ČR řekla, ţe nejsou peníze na investice, máme si je získat v rámci evropských strukturálních 

fondů. Existuje zvláštní prioritní osa 4., ale s 15% spoluúčastí. Nebude zde soutěţ jako 

v ostatních prioritních osách, limit pro Masarykovu univerzitu je 2,2 miliardy Kč, ale 

spoluúčast činí 15%. Je představa, ţe bude tato částka (spoluúčast) odpočítávána vysokým 

školám během výstavby. Pan rektor konstatoval, ţe se jedná o dilema – zadluţit univerzitu 

nebo nestavět? Ovlivňuje naše úvahy do budoucna. 

 

Pan kvestor sdělil, ţe diskuse k rozpočtu proběhne někdy v lednu před zasedáním.AS MU. 

 

Diskuse se týkala rozpočtu ÚVT, výše nákladů Masarykovy univerzity, finanční spoluúčasti 

Masarykovy univerzity v rámci programu VaVpI a její rozloţení do let a výše nákladů souvisejících 

s projekty. 

 

Pan kvestor hovořil na téma „full economy costing“. 

 

 

Ad 2) Novela Statutu Masarykovy univerzity 

 

Pan rektor sdělil, ţe návrh vychází z přijímání Disciplinárních řádů pro jednotlivé fakulty a vychází 

z kontroly v roce 2008. Jedná se o soubor nutných opatření a jedno z nich je novelizace Statutu 

Masarykovy univerzity – doplnění Statutu Masarykovy univerzity o tuto větu. 

 

Výsledek hlasování o schválení novely Statutu Masarykovy univerzity: 

 

Pro: 33 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 1 

 

Novela Statutu Masarykovy univerzity byla schválena.  

 

 

Ad 3) Disciplinární řád pro studenty Fakulty sportovních studií 

 

Diskuse se týkala ustanovení Disciplinárního řádu pro studenty Fakulty sportovních studií o 

konzumaci alkoholu a vzorového Disciplinárního řádu. 
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Pan předseda Akademického senátu Masarykovy univerzity uvedl, ţe AS MU jiţ schválil 

Disciplinární řády s podobným zněním. 

 

Výsledek hlasování o Disciplinárním řádu pro studenty Fakulty sportovních studií: 

 

Pro: 24 

Proti: 4 

Zdrţeli se hlasování: 6 

 

Disciplinární řád pro studenty Fakulty sportovních studií byl schválen.  

 

 

Ad 4) Disciplinární řád pro studenty Fakulty informatiky 

 

Pan předseda Akademického senátu Masarykovy univerzity uvedl, ţe Disciplinární řád pro studenty 

Fakulty informatiky neobsahuje ustanovení o alkoholu. 

 

Výsledek hlasování o Disciplinárním řádu pro studenty Fakulty informatiky: 

 

Pro: 34 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 0 

 

Disciplinární řád pro studenty Fakulty informatiky byl schválen.  

 

 

Ad 5) Novela Statutu Právnické fakulty 

 

Výsledek hlasování o novele Statutu Právnické fakulty: 

 

Pro: 34 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 0 

 

Novela Statutu Právnické fakulty byla schválena.  

 

 

Ad 6)  Různé 

 

Studentská komora AS MU– nutnost delegovat kandidáta a náhradníka do Rady vysokých škol. Jako 

delegáta navrhuje Studentská komora AS MU Petra Soukeníka a jako náhradníka Dalibora Jenne. 

 

Výsledek hlasování o nominaci Petra Soukeníka jako delegáta do Rady vysokých škol: 

 

Pro: 32 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 2 

 

Nominace Petra Soukeníka jako delegáta do Rady vysokých škol byla schválena. 

 

Výsledek hlasování o nominaci Dalibora Jenne jako náhradníka do Rady vysokých škol: 

 

Pro: 33 

Proti: 0 

Zdrţeli se hlasování: 1 
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Nominace Dalibora Jenne jako náhradníka do Rady vysokých škol byla schválena. 

 

 

Studentská komora AS MU vznesla na vedení Masarykovy univerzity dotaz týkající se vyplácení 

doktorských stipendií a poţádala o dodání podrobných pravidel, podle kterých jsou stipendia na 

doktorská studia rozdělována a o zprávu, jak byla doktorská stipendia za poslední roky (2-3 roky) 

vyplacena. 

 

Pan rektor uvedl, ţe před 1,5 rokem byly fakulty vyzvány k předloţení pravidel. Paní prorektorka tuto 

záleţitost prověřovala, všechny fakulty pravidla pro rozdělování doktorských stipendií mají. 

 

Pan rektor sdělil, ţe se tímto podnětem bude dále zabývat.   

 

 

Diskuse se dále týkala nefinancovatelných a nefinancovaných studentů a poplatků za studium. 

 

 

Pan předseda AS MU sdělil termíny zasedání AS MU v roce 2010: 

 

18.1.2010 

15.3.2010 

12.4.2010 

3.5.2010 

7.6.2010 

4.10.2010 

1.11.2010 

6.12.2010 

 

 

Pan předseda AS MU ukončil zasedání AS MU a poděkoval za účast. 

 

 

 

Další zasedání AS MU bude 18. ledna 2010. 

 

 

 

 

 

Zapsala: Martina Daňková      

 

 

 

 

 

doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D. 

Předseda Akademického senátu MU 
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Příloha č. 1 

 

TABULKA ÚČASTI 

 

Zasedání Akademického senátu MU dne 7. 12. 2009 

Komora akademických pracovníků 

 
 přítomen nepřítomen 

Právnická fakulta   

doc. JUDr. Milan Galvas, CSc.  X 

doc.JUDr. Filip Křepelka, Ph.D. X  

JUDr. Mgr. Martin Škop, Ph. D.  X 

Lékařská fakulta   

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph. D.  X 

Prof. MUDr. Marie Nováková, Ph. D. X  

RNDr. Josef Tomandl, Ph. D. X  

Přírodovědecká fakulta    

RNDr. Miroslav Kolář, CSc. X  

doc. Mgr. Lenka Zajíčková, Ph. D. X  

RNDr. Milan Alberti, CSc.  omluven 

Filozofická fakulta   

doc. PhDr. Jarmila Bednaříková, CSc  omluvena 

Prof. PhDr. Jaroslav Hroch, CSc. X  

Jeffrey A. Vanderziel, B. A. X  

Pedagogická fakulta   

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc. X  

doc. RNDr. Vladislav Navrátil, CSc. X  

PaeDr. Jan Šťáva, CSc. X  

Ekonomicko-správní fakulta   

Ing. Radoslav Škapa, Ph. D. X  

Ing. Vladimír Ţítek, Ph.D. X  

doc. PhDr. Růţena Lukášová, CSc. X  

Fakulta informatiky   

doc. RNDr. Ivan Kopeček, CSc. X  

doc. RNDr. Michal Kozubek, Ph. D. X  

doc. RNDr. Luděk Matyska, CSc. X  

Fakulta sociálních studií   

doc. PhDr. Zdeněk Kříţ, Ph.D. X  

PhDr. Petr Suchý, Ph.D.  omluven 

PhDr. Zdeněk Sychra, Ph. D.  omluven 

Fakulta sportovních studií   

PaedDr. Zdeněk Janík  X  

PaedDr. Miloš Lukášek, Ph.D. X  

PhDr. Bc. Zdenko Reguli, Ph. D. X  

Mimofakultní   

Libor Štěpánek  X 
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TABULKA ÚČASTI 

 

Zasedání Akademického senátu MU dne 7. 12. 2009 

Studentská komora  

 

 

 přítomen nepřítomen 

Právnická fakulta   

Jana Kralovianska X  

Mgr. Veronika Kudrová X  

Lékařská fakulta   

MUDr. Martin Pešl  omluven 

Martin Vrubel X  

Přírodovědecká fakulta   

Mgr. Jan Čech X  

Mgr. Zdeněk Ručka X  

Filozofická fakulta   

Mgr. Kamila Mesiarkinová X  

Jiří Ţoudlík X  

Pedagogická fakulta   

Bc. David Solnička X  

PhDr. Mgr. Pavel Vyhňák  X 

Ekonomicko -správní  fakulta   

Ing. Šárka Grigarčíková  omluvena 

Bc. František Churý X  

Fakulta informatiky   

Mgr. Martin Kyselák X  

Bc. Pavel Troubil X  

Fakulta sociálních studií   

Dalibor Jenne X  

Petr Soukeník X  

Fakulta sportovních studií   

Mgr. Barbora Jalovecká X  

Bc. Jiří Sedláček  X 

 

 

 

 
 


